
LAPSED SUNDIGU IKKA ARMASTUSEST!
Seda koalitsioonilepingut on kritiseeri
tud nii siit kui sealt ja teinekord ka roh
kem kui vaja. Ainus jupp, mis on saa
nud avalikult kiita, on perepoliitika.
Ja seda lausa teadlaste poolt. Ma
re Ainsaar jt demograafid on selgelt 
öelnud, et kõik need meetmed ongi 
need, mida just vaja.

Olen veendunud, et lapsed sünnivad 
meil ikkagi samal heal põhjusel, miks nad sün
disid ka sada või paarsada aastat tagasi, kui las
tetoetusi veel polnudki. Ehk siis laste saami
ne ei ole teenistus. Ja kui keegi arvab vastupi
di, siis peab ta peagi veenduma, et see pole nii. 
Meil kehtib juba aastat 15 reegel, et lastetoetu
si makstakse inimesele, kes last tegelikult kas
vatab. Valdavalt teevad seda loomulikult ema 
ja isa. On aga ka probleemseid peresid, kus näi
teks lapse tegelikuks kasvatajaks on vanaema, 
kuna vanematel ei ole probleeme niivõrd vaim

se tervisega, vaid näiteks alkoholiga. Ka 
sellisel juhul näeb seadus ette toetuse 

maksmise vanaemale. Siinkohal on 
tõesti oluline sotsiaaltöötaja võime 
probleeme näha ja ära tunda. Sel
le näite puhul ma poisi emale laste 
kasvatamist ei usaldaks, aga tüdruku 

emale küll. Sest kui ta näeb, et sellest 
paarist pole lapse kasvatajat, tuleb last 

kasvamisel ikkagi aidata.
Lastetoetuste kasv siinkohal muudab sün

divust eelkõige selle kaudu, et näitab ühiskon
na suhtumist ja tunnustust laste kasvatamisele. 
Kui pered tunnevad ennast selle abil kindlamalt, 
siis on neil lustlikum ka lapsi juurde saada. Riik 
ei saa osta toetuste kaudu “demograafilist tee
nust" (palun vabandust selle väljenduse eest). 
Küll aga saab riik näidata, kui tõhusalt ta vajali
kuks peab peresid laste kasvatamisel toetada. 
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